
 

 

Cesenan energiansäästösprintti: 
kampanjan avulla kansalaiset 

saadaan mukaan ilmastotoimiin 
 

 
 
Sarjastamme “Building on the Sprint”: italialainen Cesenan kaupunki 
käyttää sprinttiä tehostaakseen ilmastoviestintää ja ottaakseen nuoret 
mukaan vihreään muutokseen.  
 

Venäjän Ukrainaan kohdistaman hyökkäyksen aiheuttaman energiakriisin jälkeen 
kaupunkien energiansäästösprintistä tuli merkittävä kampanja kaupunkien 
mobilisoimiseksi ja voimaannuttamiseksi niiden pyrkimyksissä toteuttaa kiireellisiä 
energiansäästötoimenpiteitä. Italialainen Cesenan kaupunki oli alusta alkaen sprintin 
aktiivinen osallistuja. He eivät ainoastaan reagoineet välittömään kriisiin, vaan myös 



 

 

hyödynsivät tilaisuutta vahvistaa työtään kansalaisten kanssa ja tehdä heistä kaupungin 
ilmasto- ja energiatoimien päähenkilöitä. 

Keskustelimme Cesenan ympäristöneuvoston Francesca Lucchin kanssa saadaksemme 
lisätietoja siitä, miten kaupunki otti vastuulleen kaupunkien energiansäästösprintti -
kampanjan ja miten se on vaikuttanut heidän pitkän aikavälin energia- ja 
ilmastotoimintasuunnitelmaansa.   

 
 

Mitkä niistä toimenpiteistä, joita Cesena toteutti 
energiansäästösprintin yhteydessä, näyttävät olleen 
kaikkein vaikuttavimpia? 
 
Ensinnäkin sprintti korosti, että on tärkeää vähentää kaasun kulutusta alkaen julkisista 
rakennuksista, mutta toi tämän tiedonannon myös kaikille tasoille, mukaan lukien 
yksityiset rakennukset ja kotitaloudet. Kaiken tämän tarkoituksena oli vähentää laskuja 
(aloitimme satunnaisella aiheella), mutta myös parantaa kansalaistemme elämänlaatua 
ja suojella ympäristöä.   
 

Mitä tuloksia olet voinut havaita 
energiansäästösprintistä?  
 



 

 

Osittain sprintin ansiosta olemme asentaneet uusia järjestelmiä moniin julkisiin 
rakennuksiin: meillä on huolto- ja uudistusprojekti, joka jatkuu vuodesta toiseen ja tänä 
vuonna se toistettiin. Samanaikaisesti käynnistimme tiedotuskampanjoita. Kaikki tämä 
johti julkisen kulutuksen vähenemiseen 28 prosentilla talvikauden aikana. Mielestäni se 
on meille tärkeä, hyvin konkreettinen ja käsinkosketeltava tulos.   

Miten saitte kansalaiset mukaan energiansäästösprinttiin 
ja ottamaan vastuuta sprintistä?  
 
Aloitimme kouluista. Mielestämme koulut ovat tärkeitä viestintäkeskuksia, joten otimme 
mukaan useita kaupunkiemme kouluja ja opiskelijoita. Samalla käynnistimme 
kaikenkattavia viestintäkampanjoita, joiden tavoitteena on siirtää tietoa ja taitoja 
energian oikeaan käyttöön kaikille. Energie per la Città -yrityksen perustama ”Sportello 
per l’energia” (energiakonttori) tarjoaa meille tämän tehtävän: luoda taitoja kestävän 
energian alalla.   
 

Miten kansalaisenne ja erityisesti nuoret ja opiskelijat 
reagoivat sprinttiin yleisesti?  
 
Saimme positiivisen vastaanoton, ja erityisesti luokkahuoneessa ja opiskelijoiden 
keskuudessa osallistuttiin aktiivisesti. He tuottivat videoita, julisteita ja kuvia 
ilmastonmuutoksesta sekä energian tietoisesta käytöstä. Mielestäni tämä on tärkeä 
näkökohta, ja nuorten osallistuminen on ratkaisevan tärkeää myönteisen viestinnän 
aikaansaamiseksi kaupungissamme sekä oikean tiedon antamiseksi tuleville 
kansalaisille.   
 

Voisitko antaa konkreettisia esimerkkejä joistakin 
projekteista, joita mielestäsi kannattaa korostaa ja jotka 
on järjestetty kouluissa osana sprinttiä?  
 
Teimme työpajoja opiskelijoiden kanssa, mutta ennen kaikkea myös opettajien kanssa. 
Uskon, että juuri tämä antaa jatkuvuutta kampanjoille: koulutuksen ja tietoisuuden 
lisääminen kaupunkimme kouluttajien ja kouluttajayhteisön keskuudessa. Se on merkki 
hankkeiden jatkuvuudesta. Samaan aikaan teimme erilaisia aktiviteetteja, myös 
käytännöllisiä, antaaksemme lapsille mahdollisuuden kokeilla ja ajatella. Aloitimme 



 

 

yksinkertaisilla laboratorioilla, esimerkiksi paperitalojen rakentamisella, jotta heillä olisi 
mahdollisuus pohtia yksityiskotien energia- ja energiankulutuskysymyksiä.   
 

 
 

Mitä neuvoja antaisit muille kaupungeille parhaista 
tavoista lisätä tietoisuutta energiansäästöstä tai saada 
kansalaiset mukaan siihen?  
 
Mielestäni kaupunkien rooli on avainasemassa. Kaupunkien verkostot syntyvät 
kollektiivisen tietoisuuden luomiseksi, ja kaupungit pystyvät aina käärimään hihansa ja 
aloittamaan ensin ja sitten ottamaan mukaan muita paikallis- ja ylemmän tason 
viranomaisia. Poikittainen viestintä on varmasti keskeinen näkökohta, kuten kaikki, mikä 
koskee kansalaisten osallistumista, pelillistämisestä nalkuttamiseen – lempeisiin 
tönäisyihin, jotka kannustavat ihmisiä kuluttamaan vähemmän ja osallistumaan 
aktiiviseen politiikkaan. Lisäksi otetaan huomioon kestävän kehityksen politiikan 
taloudelliset vaikutukset, jotka eivät liity pelkästään ympäristövaikutuksiin vaan voivat 
myös parantaa kansalaisten elämänlaatua. Mielestäni tämä on toinen tärkeä 
houkutteleva tekijä.   
 

Mitä olet oppinut energiansäästösprintistä?  
 
Tämä on varmasti ollut kollektiivisen pohdinnan hetki, joka on saanut meidät 
ymmärtämään, kuinka tärkeää on edetä tähän suuntaan: vähentää energiankulutusta. 



 

 

Uskon, että jokaisella kaupungilla on oltava tulevaisuuteen suuntautuva tavoite, jolla 
pyritään omavaraisuuteen ja jota tuetaan korkean tason kansallisella ja eurooppalaisella 
politiikalla. Mielestäni sprintti tarjosi meille hyvän tilaisuuden aloittaa tällä tiellä ja 
pohtia, miten sopivaa ja tarpeellista meidän on jatkaa tähän suuntaan.   
 

Mitä sprintin toimenpiteitä aiot ylläpitää seuraavana 
talvena? Mitä haluaisitte sisällyttää ilmastonmuutoksen 
torjumista koskevaan pitkän aikavälin strategiaan?  
 
Ensi talvena työskentelemme edelleen merkittävästi käyttäytymismuutosten parissa, 
alkaen julkisista rakennuksista. Tämä vuosi taisi olla ensimmäinen vuosi, jolloin todella 
työskentelimme käyttäytymisen parissa: annoimme itsellemme ohjeita järjestelmien 
ylläpidosta, lämpötilojen säätelystä... Jatkamme tällä linjalla, koska se on ainoa 
toimenpide, joka järjestelmien parantamisen ohella johtaa itse asiassa kulutuksen 
paranemiseen. Uskon, että tämän on oltava osa aktiivista politiikkaamme 360 asteen 
asteella ja tehtävä selväksi, että se, mitä julkisella sektorilla tehdään, voidaan tehdä 
myös yksityisellä sektorilla ja yrityksissä.   
 

Miten kouluissa sprintin aikana tekemäsi työ liittyy 
laajempaan ilmastokysymyksiin koskevaan 
kansalaistoimintastrategiaasi?  
 
Olemme olleet osa kaupunginjohtajien yleiskokousta jo jonkin aikaa: olemme laatineet 
SECAP-toimintasuunnitelman, ja kunnianhimoinen tavoitteemme on vähentää kulutusta 
30 prosentilla tästä hetkestä lähivuosiin mennessä. Uskon, että tämä on toinen 
keskeinen tekijä pitkän aikavälin tavoitteiden saavuttamisessa, alkaen nuorista, lapsista 
ja kouluista ja unohtamatta, että tällä tavalla saamme yhä enemmän perheitä 
mukaan. Me kansalaiset olemme aina ne, jotka liikkumalla, tuottamalla energiaa, 
asumalla kodeissamme, työskentelemällä jne. tuotamme huomattavan määrän 
hiilidioksidia kaupungissa. Meidän on saavutettava pala palalta kunnianhimoisia 
tavoitteita, joiden avulla meistä tulee kestävä yhteiskunta kokonaisuudessaan.   



 

 

 
 
Building on the Sprint: Eurooppa kesti viime talven, mutta energiakriisi jatkuu. 
Samanaikaisesti ilmastokriisiin liittyvät lisääntyvät vaarat, kuten helleaallot, kuivuus ja 
tulvat, aiheuttavat kasvavaa painetta paikallishallinnoille kaikkialla mantereella. Viime 

talvena toteutettu kaupunkien energiansäästösprintti osoitti, että molempien kriisien välillä on 
erottamaton yhteys ja että niitä on torjuttava yhteisin ratkaisuin. Kaupungit, jotka ovat 
näiden haasteiden eturintamassa, ovat nousseet edelläkävijöiksi tällaisten toimenpiteiden 
toteuttamisessa. Ammenna inspiraatiota sprintin menestystarinoista, jotta voit säästää 
energiaa kaupungissasi, valmistautua tulevaan talveen ja nopeuttaa etenemistä kohti 
ilmastoneutraaliutta. 

 


